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Protokół Nr 4 

z posiedzenia komisji Budżetowo-Gospodarczej i Rolnictwa Rady Gminy 

Poświętne, które odbyło się w dniu 23 marca 2011 roku w godzinach 12.
45

 – 14.
20

 

 

Przewodniczył radny Marian Grzegorski przewodniczący komisji. Powitał zebranych 

radnych – lista obecności w załączeniu do protokołu, Wójta Gminy oraz panią 

kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej.  

 

Przedstawił poniższy porządek posiedzenia: 

1. Ocena realizacji inwestycji wykonanych w 2010 roku – w terenie. 

2. Ocena działalności Gminnej Komisji Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów   

    Alkoholowych w 2010 r. 

3. Analiza działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2010 r. 

4. Sprawozdanie jednostek OSP za 2010 rok – stan sprzętu, potrzeby 

5. Sprawy bieżące. 

zaznaczył, że punkt 1 porządku będzie zrealizowany na koniec posiedzenia. 

 

Ad. 2. Na posiedzenie poproszono panią Elżbietę Podlasek przewodniczącą Gminnej 

Komisji Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, która przedstawiła 

informację z działalności komisji w roku 2010 – w załączeniu do protokołu. 

W dyskusji radni omawiali działalność komisji odnosząc się do przedstawionej 

informacji. 

Ad. 3. Informację o działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej przedstawiła 

pani Podlasek Kierownik GOPS – pisemna informacja w załączeniu do protokołu. 

- radny Grzegorski oznajmił, że na terenie gminy Odrzywół było szacowanie 

szkód powodziowych. 

- radny Goska pytał czy gmina płaci na fundusz alimentacyjny. 

- pani Podlasek oznajmiła, że płacone jest to ze środków zleconych, GOPS 

następnie dochodzi roszczeń od dłużników. 

Radni podjęli dyskusję związaną z przedstawioną informacją. Omówiono kwestie 

związane z funduszem alimentacyjnym.  W dyskusji pani Kierownik poinformowała, 

że aktualnie świadczenia płacone są dla 9 osób. Omówiła procedury aktywizacyjne 

skierowane do dłużników alimentacyjnych.  

- radny Kacprzak stwierdził, że ci ludzie powinni być kierowani do robót 

publicznych w gminie. Następnie pytał o zasady przydziału opału. 

- pani Kierownik oznajmiła, że pomoc kierowana jest do osób z niskimi  

dochodami, niesprawne. Ośrodek przyznawał po 400 kg węgla dowożonego na 

koszt ośrodka.   W roku 2010 ośrodek wydatkował z budżetu gminy kwotę w 

wysokości 59 774 zł na ogólną kwotę 1 194 946 zł. Pozostałe środki pochodzą 

z dotacji wojewody. 

- radny Grzegorski zapytał o przydział żywności. 

- pani Kierownik oznajmiła, że ośrodek od ubiegłego roku nie wydaje żywności. 

Ośrodek nie posiada warunków do przechowywania żywności. Obecnie 

mieszkańcy korzystają z magazynów fundacji Ostoja w Opocznie. Żywność 

przyznawana jest osobom kwalifikującym się do pomocy. W ubiegłym roku 

ośrodek otrzymał pomoc w wysokości 38 940 zł, z czego koszty gminy 
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wyniosły jedynie 800 zł. Obecnie zmieniono przepisy i gmina musi dołożyć 

2200 zł wkładu własnego.  

Po zakończeniu dyskusji przewodniczący komisji podziękował pani kierownik za 

przedstawienie informacji. 

Ad. 4. Na komisję przybył pan Pisarski pracownik urzędu ds. ochrony 

przeciwpożarowej,  

Radny Grzegorski stwierdził, że na posiedzeniu nie ma naczelników ani komendanta, 

poprosił, aby pan Pisarski przedstawił informację, dodał, że są tendencje do zmian 

władz w jednostkach OSP. 

Podjęto dyskusję związaną z organizacją i funkcjonowaniem jednostek OSP. W 

trakcie dyskusji pan Pisarski przedstawił informację o działalności OSP w roku 2010. 

Radni na bieżąco zadawali pytania, wyjaśnień udzielał pan Pisarski oraz Wójt Gminy.  

- radny Goska pytał o odśnieżanie. 

- pan Pisarski oznajmił, że gmina kupuje paliwo i płaci za godziny dla strażaków 

po 8 zł. Dodał, że nie można ustalić normy zużycia paliwa ze względu na wiele 

czynników wpływających na zużycie paliwa podczas odśnieżania. 

- radny Grzegorski oznajmił, że na komisji wspólnej proponowano stawki dla 

strażaków w wysokości 10 i 5 zł, zapytał radnych o zdanie. 

Podjęto dyskusję związaną z kwestiami wysokości ekwiwalentu za akcje oraz za 

udział w szkoleniach.  

W dyskusji radny Grzegorski oznajmił, że będzie proponował stawki w wysokości 10 i 

5 zł podczas sesji.  

Radni poparli propozycję przewodniczącego. 

Pan Pisarski dodał, że dla OSP przyznano środki z Krajowego Systemu Ratowniczo-

Gaśniczego dla każdej gminy w wysokości 4700 zł plus 233,50 zł za określony 

wyjazd, co dla nas daje 5400 zł na z góry określony sprzęt co ogółem daje 10100 

jednakże, aby pozyskać te środki gmina musi dołożyć około 12 tys. zł. Wójt 

interweniował u komendanta powiatowego, ale uzyskał informację, że gmina musi 

dołożyć swoje środki, aby pozyskać dofinansowanie. Pozyskane środki muszą być 

przeznaczone na określony przez komendanta sprzęt. Zwrot środków nastąpi dopiero 

po zakupie sfinansowanym środkami własnymi. 

Podjęto dyskusję związaną z finansowaniem działalności ochotniczych straży oraz 

zasadami przeznaczania środków pochodzących z dofinansowania. 

 

Przewodniczący komisji ogłosił 5 minutową przerwę do godziny 13.
40

 

Ad. 5. Przewodniczący komisji poruszył kwestie związane z funkcjonowaniem  ZUK 

po ubiegłorocznych zmianach. Dodał, że Wójt powinien podjąć działania, aby coś 

zmienić w działalności ZUK. 

- radny Kacprzak stwierdził, że nie widzi sensu funkcjonowania zakładu w takim 

układzie. 

Podjęto dyskusję związaną z funkcjonowaniem Zakładu Usług Komunalnych. W 

dyskusji radny Kacprzak stwierdził, że ZUK przechodzi na budżet gminy skoro nie 

może zarobkować. Przewodniczący komisji zwrócił się do Wójta z apelem o podjęcie 

działań zmierzających do zmiany funkcjonowania zakładu. 
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- radny Grzegorski poruszył kwestie dopłat do wody i ścieków oznajmiając, że 

proponuje dopłaty w wysokości 10 gr. do wody i 20 gr. do ścieków, dodając, że 

środki na ten cel są w pozycji świetlica wiejska w Dębie. 

Podjęto dyskusję związaną z przedstawionym problemem dopłat do wody i ścieków.                     

W dyskusji radni omawiali możliwości wprowadzenia oszczędności w budżecie. 

Radny Grzegorski oznajmił, że poprzednio chciał podwyżki wody o 10 gr. ale nie 

spotkało się to z poparciem. Teraz na sesji będzie proponował wysokość 10 i 20 gr. 

Radny Goska poddał pod dyskusję sens utrzymywania klubu sportowego. 

- radny Kacprzak, – po co nam stowarzyszenie bez pieniędzy i dodatkowe 

dopłaty w wysokości 10 tys. Dodał, że skoro stać nas na wszystko to róbmy 

sport i kulturę. Czy Wójt podjął kroki w sprawie pozyskania dodatkowego 

lekarza. 

Dalsza dyskusja związana z budżetem gminy, kwestiami zatrudnienia dodatkowego 

lekarza w gminie oraz przeznaczonymi środkami w budżecie. Wójt stwierdził, że 

rozmawiał z dyrektorem ale szpital ma kłopoty kadrowe. Radny Kacprzak dodał, że w 

Rzeczyce jest już trzech lekarzy, trzeba udostępnić jakiś lokal na gabinet. Radny 

Grzegorski dodał, że był manipulowany, a Wójt doskonale wiedział co robi, ale nie 

wszystko mu się udało. Poruszono również kwestie związane z realizacją funduszu 

sołeckiego. Radny Grzegorski dodał, że w Anielinie trzeba wykonać przepust przez 

drogę ponieważ woda płynie nawierzchnią. Wójt omówił stan przepustów na 

Brudzewicach i Małoszycach. Radny Ajdamiak dodał, że na Stefanowie jest również 

mostek do poprawy. Radni omawiali również kwestie związane z bieżącym 

funkcjonowaniem gminy, stanem dróg gminnych i infrastruktury. 

O godzinie 14.
20

 przewodniczący komisji radny Grzegorski oznajmił, że komisja udaje 

się w teren celem realizacji punktu 1 porządku posiedzenia. 

 
Przewodniczący Komisji Budżetowo-  

                          Gospodarczej  i Rolnictwa 

Protokołował      

 

Bolesław Kośka           Marian Grzegorski 

 

 
 


